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رییس اتاق تبریز:

بانک ها منابع خود را در اختیار بخش تولید قرار نمی دهند/ ضرورت حل مشکلات حمل و
نقل کالا

رییس اتاق تبریز گفت: در شرایط فعلی مطالبه اصلی صنعتگران، تامین نقدینگی واحدهای تولیدی است که بانک ها با

وجود منابع بالا، این منابع را در اختیار بخش تولید قرار نمی دهند.

به گزارش روابط عمومی اتاق تبریز، یونس ژائله عصر پنجشنبه در نشست فعالان اقتصادی استان با وزیر صمت در محل اتاق تبریز اظهار داشت: این روزها تغییرات جدی در بحث

اقتصاد کشور اتفاق افتاده و شاهد خروج ارز ترجیحی از شبکه اقتصادی کشور هستیم. اتفاقی که باید سال ها پیش انجام میشد اما حال دولت سیزدهم توانست در این شرایط

سخت، این جراحی بزرگ اقتصادی را انجام دهد.

وی ادامه داد: این امر اتفاق خوبی است تا بتوانیم اقتصاد خودمان را به دنیا نزدیک کنیم اما باید توجه داشت که هم اکنون ما در شرایطی هستیم که در هیچ یک از این کشورها

وجود ندارد.

ژائله با اشاره به مشکلات بخش خصوصی گفت: در شرایط فعلی مطالبه اصلی صنعتگران تامین نقدینگی واحدهای تولیدی است که بانک ها با وجود منابع بالا، این منابع را در

اختیار بخش تولید قرار نمی دهند.

رییس اتاق تبریز با بیان اینکه در این شرایط، نقدینگی واحدها نسبت به سال گذشته 400 درصد افزایش را می طلبد، گفت: لازم است که تغییر جدی در نگرش بانک ها به بخش

تولید داشته باشیم. هم اکنون بانک های خصوصی 34 درصد منابع استان را در اختیار داشته اما تنها سه درصد تامین مالی انجام می دهند و حتی منابع خود استان را برای استان

در نظر نگرفته اند.

وی با بیان اینکه استان آذربایجان شرقی با وجود سهم جمعیتی 4.8 درصدی در کشور، تنها 1.6 درصد از منابع تسهیلات ریالی را در اختیار دارد، گفت: استان آذربایجان شرقی از

استان های خوش حساب بوده و بسیاری از تجار و صنعتگران استان، معوقات بانکی زیادی ندارند و بدین ترتیب راه برای بهانه بانک ها بسته است.

ژائله با اشاره به برنامه دولت برای رشد اقتصادی هشت درصدی گفت: باید در نظر داشت که صنعتگران ما توان و پتانسیل لازم برای تحقق این میزان را دارند اما این امر نیاز به

یکسری الزامات دارد.

وی ادامه داد: معافیت های بخش واردات ماشین آلات و لوازم مورد نیاز برای بخش صنعت و معدن حذف شده و در مقابل در گمرک، قیمت 4200 تومانی به 24500 تومان

رسانده شده که مقدار ارزش افزوده حاصل از آن بالا بوده و هزینه های جانبی بالایی خواهد داشت.

رییس اتاق تبریز با اشاره به اصلاح قانون قاچاق کالا و ارز و خطرات آن برای بخش سرمایه گذاری و تولید گفت: از سوی دیگر حرکت جزیره ای به خصوص در بخش کشاورزی از

دیگر معضلات موجود است که در این زمینه می توان به تغییرات موجود در بحث قیمت گندم اشاره داشت. اینکه تنها به یک بخش نگاه ویژه ای داشته و از سایر خطرات و

مشکلات ایجاد شده غافل باشیم، درست نیست.

وی ادامه داد: در طول این سال ها، کل گندمی که به صنعت اختصاص داده بودند دو میلیون تن بوده که 15 درصد از محصول تولیدی آن، صادر شده و ارزش افزوده حاصل از آن،

دو میلیارد دلار برای کشور ارزآوری داشته است. اینکه جلوی این میزان سود را بگیریم درست نخواهد بود.

ژائله با اشاره به نرخ بهره بانکی بالا در کشور گفت: اینکه این فشار را بر روی بخش تولید وارد کنیم، قدرت رقابت کالای ایرانی را در بازار صادراتی متوقف می کند.

وی تامین لجستیک صادرات کالاهای ایرانی را نیازمند نگرشی ویژه دانسته و گفت: در تامین کامیون و یا بحث کشتیرانی خبر از صدور دستوراتی شنیده شده اما عملیاتی نمی

شود. هم اکنون در روسیه بازار 180 میلیون نفری داریم که با توجه به تحریم های این کشور، ایران می تواند از این فرصت طلایی به خوبی بهره مند شود اما باید ناوگانی در

منطقه داشته باشیم که این لجستیک را انجام و صادرات را افزایش بدهیم.

رییس اتاق تبریز همچنین اتصال خط آهن جلفا به چشمه ثریا و یا ایجاد هر کانال ارتباطی برای اتصال به بازار چین و روسیه را ضروری دانست.

وی همچنین با تاکید بر ضرورت توجه به موضوع تنش آبی جدی در منطقه با انتقال آب ارس به دشت تبریز و همچنین دریاچه ارومیه گفت: امسال موضوع مالیات می تواند برای

واحدهای تولیدی و صنعتی مهم باشد.

ژائله با بیان اینکه مالیات استان ما 100 درصد نسبت به سال قبل افزایش دارد، گفت: با توجه به فشار به بخش تولید باید در این موضوع تجدیدنظر شود. در بحث استرداد

مالیات بر ارزش افزوده صادرکنندگان نیز با مشکلاتی مواجه هستیم. با وجود وعده استرداد در طول سه ماه متاسفانه به این قول عمل نشد.
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وی ادامه داد: همچنین در موضوع صندوق توسعه ملی ضعیف بوده و جزو آخرین استان هایی هستیم که از مزایای این صندوق بهره مند شده ایم.

رییس اتاق تبریز راه اندازی شرکت مس آذربایجان را از خواسته های مهم بخش خصوصی دانسته و گفت: مس سونگون با وجود استفاده از زیرساخت های استان، هیچ سهمی در

بخش مالیات استان و تامین هزینه های آن ندارد.

وی همچنین خواستار توجه به اهلیت ها در واگذاری شرکت های دولتی شد.

1 صفحه 2 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس


